

**PERTANYAAN-PERTANYAAN
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KE 13 – DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : Y.B. DATUK NOOR EHSANUDDIN BIN MOHD HARUN
NARRASHID
[KOTA TINGGI]

TARIKH : 7 APRIL 2014 (ISNIN)

NO SOALAN : NOMBOR ~~76~~ 72

SOALAN:

YANG BERHORMAT DATUK NOOR EHSANUDDIN BIN MOHD HARUN NARRASHID [KOTA TINGGI] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan langkah yang diambil oleh Kerajaan dalam memastikan keharmonian dan perpaduan antara kaum akan tercapai walaupun masih belum mencapai tahap yang maksimum. Adakah Kerajaan bercadang memperkasakan agensi yang bertanggungjawab dan berperanan dalam membentuk perpaduan antara kaum supaya rakyat menerapkan perpaduan sebagai satu tanggungjawab.

Tan Sri Yang Dipertua,

1. Walaupun negara kita adalah lebih aman dan damai berbanding dengan kebanyakan negara-negara majmuk yang lain, tetapi perbezaan dari segi kepelbagaian agama, budaya dan bahasa kadang-kala mencetuskan perselisihan serta sentimen agama dan perkauman yang berpotensi menjejaskan ketenteraman dan kestabilan masyarakat, sekiranya tidak diuruskan dan ditangani dengan baik.

2. Oleh itu, sejak kemerdekaan dan sepanjang proses pembinaan negara selama 55 tahun kebelakangan ini, pucuk pimpinan negara memang sangat sedar dan peka akan cabaran-cabaran untuk terus memupuk persefahaman dan keharmonian, mengurangkan pelbagai jurang antara kaum dan agama serta meredakan dan menyelesaikan sengketa yang timbul.

3. Langkah-langkah yang telah dan akan terus diambil dalam memastikan keharmonian dan perpaduan antara kaum tercapai adalah seperti yang dirumuskan berikut :
 - a) Pertama, penubuhan Majlis Konsultasi Perpaduan Negara atau MKPN dijadikan landasan untuk membincangkan isu-isu sukar dalam kalangan masyarakat Malaysia, bagi merintis jalan ke arah mencari penyelesaian, mengatasi polarisasi kaum dan pemupukan keharmonian antara agama serta pembentukan dasar sosial yang inklusif dalam menentukan kesejahteraan rakyat. Ia menumpukan kepada beberapa bidang seperti perundangan dan dasar-dasar mempromosikan keharmonian negara, membina bangsa dan persefahaman silang budaya, pembangunan inklusif, belia dan perpaduan serta integrasi nasional. Komposisi MKPN juga ada melibatkan mereka yang tidak bersama Kerajaan atau mempunyai pendirian politik yang berbeza. Terdapat tiga pendekatan konsultasi dan *engagement* yang dijalankan antaranya ialah dengan mengadakan Dialog Perpaduan di seluruh negara, mengadakan Perbincangan Meja Bulat (*Round Table Discussion – RTD*), dan mengadakan pertemuan tertutup dengan kumpulan-kumpulan berkepentingan (*interest group*). Pandangan, cadangan serta syor-syor yang diperoleh dari *engagement* ini akan dijadikan asas untuk menggubal pelan tindakan perpaduan yang lebih inklusif dan komprehensif. Usaha-usaha ini sedang berjalan dan adalah dijangka pelan tindakan ini dapat diselesaikan dalam bulan Jun atau Julai tahun ini.

- b) **Kedua**, sentiasa memegang teguh terhadap semangat, segala prinsip dan peruntukan yang terkandung dalam Perlembagaan Persekutuan dan Rukun Negara sebagai asas kenegaraan yang mengambil kira dan merangkumi hak-hak asas semua rakyat secara seimbang. Asas kenegaraan ini dijadikan sebagai rujukan untuk penggubalan dan pelaksanaan dasar-dasar dalam pelbagai bidang ekonomi, sosial dan pendidikan serta diguna pakai sebagai rujukan untuk penyelesaian sengketa melalui perundingan dan musyawarah secara jujur dengan hati yang terbuka.
- c) **Ketiga**, memperkenalkan dan melancarkan kempen pembaharuan dari masa ke semasa untuk memberi fokus, sasaran dan dorongan kepada rakyat dalam proses pembinaan negara yang berterusan, seperti Wawasan 2020 pada tahun 1991 dan Gagasan 1Malaysia mulai tahun 2009. Sememangnya, gagasan 1Malaysia mengutamakan 'perpaduan dalam kepelbagaian' supaya rakyat bukan sahaja bertoleransi, tetapi menerima bahkan menghormati dan meraikan kepelbagaian budaya dan agama sebagai teras perpaduan bersama dengan konsep keadilan sosial. Gagasan 1Malaysia juga menegaskan penerapan empat nilai murni dan lapan nilai aspirasi untuk dihayati dan diamalkan oleh rakyat.
- d) **Keempat**, melaksanakan semua dasar dan program untuk rakyat dan kumpulan-kumpulan sasaran secara adil dan seimbang supaya dapat membasmi kemiskinan dan menyusun semula masyarakat untuk menggalakkan penyertaan semua kaum dan golongan dalam semua bidang secara berkesan dan bermakna. Daripada masa ke semasa, Kerajaan mengkaji semula keberkesanan pelaksanaan dan bersedia menggubal dan meminda undang-undang, peraturan dan garis panduan yang sedia ada supaya dapat mengatasi cabaran-cabaran dan masalah-masalah yang timbul, selaras dengan arus perubahan zaman.
- e) **Kelima**, menggalakkan interaksi, integrasi dan persefahaman antara kaum di tempat kerja, tempat belajar, tempat kediaman dan dalam pelbagai aktiviti sosial melalui program-program konkrit seperti Rukun Tetangga dan Skim Rondaan Sukarela (SRS) dalam kawasan-kawasan perumahan di bawah Jabatan Perpaduan Negara dan

Integrasi Nasional (JPNIN), Rancangan Integrasi Murid-Murid Untuk Perpaduan (RIMUP) antara sekolah-sekolah rendah pelbagai aliran, Program Latihan Khidmat Negara (PLKN) untuk remaja, serta pelbagai program interaksi untuk belia dan kaum wanita. Galakan dan sokongan juga diberi kepada syarikat-syarikat swasta dan pertubuhan-pertubuhan bukan kerajaan untuk memainkan peranan yang positif dan membina dalam menganjurkan interaksi antara etnik.

- f) **Keenam**, mewujudkan saluran dan mekanisme formal atau tidak formal di beberapa peringkat untuk menggalakkan wakil dari badan-badan kebudayaan dan agama untuk berhubung, bertukar fikiran dan mencapai persefahaman yang lebih mendalam dan kukuh supaya dapat menangani bersama secara berkesan isu-isu yang mungkin timbul. Pada masa yang sama, JPNIN sedang melaksanakan program untuk meningkatkan keupayaan berkomunikasi dan berunding serta kemahiran mediasi di kalangan pemimpin masyarakat supaya mereka sanggup menenteramkan keadaan dan menyelesaikan sengketa, sekiranya timbul.
- g) **Ketujuh**, berusaha meyakinkan semua pemimpin politik, pemimpin masyarakat dan anggota media massa supaya mengelakkan kecenderungan untuk mempolitikkan dan mempolarisasikan isu-isu berkaitan dengan agama dan etnik, tetapi di sebaliknya, sentiasa mengambil sikap yang positif dan membina, dengan penuh rendah hati serta mengamalkan pendekatan yang inklusif dalam sebarang usaha mengendali dan menguruskan isu-isu berkaitan hubungan antara agama dan etnik. Pada masa yang sama, Kerajaan bersedia untuk mengambil tindakan tegas terhadap mereka yang menjejaskan kesensitifan dan keamanan, jikalau didapati perlu.

Tan Sri Yang Dipertua,

4. Kerajaan menyedari bahawa perpaduan itu amat penting dan usaha-usaha untuk memperkasakan jentera perpaduan di dalam JPNIN amat wajar

dilakukan dan ia merupakan langkah terbaik ke arah memelihara dan memperkukuhkan perpaduan di peringkat akar umbi. Beberapa tindakan yang telah di ambil oleh JPNIN ialah :

- a) Mengemukakan cadangan penyusunan semula organisasi di peringkat ini dengan mencadangkan penempatan pegawai gred yang lebih tinggi dari yang ada sekarang.
 - b) Mencadangkan penambahan bilangan pegawai dari kumpulan sokongan.
 - c) Memberi latihan kepada pegawai-pegawai tentang aspek pengurusan perpaduan, risikan, kemahiran berkomunikasi dan mediasi.
 - d) Mewujudkan pejabat perpaduan peringkat daerah yang baru berserta dengan kelengkapan.
 - e) Mencadangkan supaya dilantik Pegawai Penggerak Perpaduan Daerah bagi menyokong jentera yang sedia ada.
5. Segala usaha-usaha ini akan dilaksanakan secara berperingkat dan ia tertakluk kepada kemampuan kewangan Kerajaan.

Sekian, terima kasih.